James - Pearls for Wise Living Session 1

Greeting (James 1:1)
問候（雅各伯書1:1）
1. James, the leader of the Christian community in Jerusalem, is writing to "the twelve tribes in the Dispersion." After reviewing the description of that audience in the Introduction to this study: in what sense does our spiritual state parallel those early believers "in the Dispersion"?

1. 耶路撒冷基督團體的領導者雅各伯，寫信給“離散異地的十二個支派​​。”在查閱過介紹那讀者的描述及研究後：在何種意義上，我們的屬靈狀態和那些早期“離散”了的信徒有何相似？
The Importance of Right Attitude (James 1:2-4)
正確態度的重要性（雅各伯書1:2-4）
2. The word James uses for "trial" in verse 2 is peirasmos (temptation), which refers to a trial of fidelity or integrity; it is testing with the goal of making strong or pure. The Christians to whom James writes often faced persecution from the non-believing Jews in their communities (recall the reception Paul received in many of those towns, as described in the book of Acts) and increasingly ran into conflicts with the Roman authorities as well because of their allegiance to Jesus Christ
2. 雅各伯用於在第2節的“試探”這個詞是（誘惑），是一個有關忠誠或正直的試探，它是以堅強或純潔為目標的測試。雅各伯致函那些經常面對非信仰基督的猶太人所迫害的基督徒社區：（記得宗徒大事錄曾描寫保祿在許多城鎮中被承認及歡迎），因他們為了要效忠耶穌基督而與羅馬當局發生的衝突，日益增多。
a. With what attitude does James say one should meet such trials? Look up the word he uses to describe that attitude in a dictionary and tell what it means.
a. 雅各伯說碰上這樣的試驗時應採取怎麼樣的態度呢？查一查字典，他用來形容這個態度的用詞，並說出它有著什麼含意。
b. What is James' reasoning? How does he say this is possible? (See verses 3-4.)
b. 雅各伯有什麼的推論？他怎麼說這是可能的？ （參見第3-4節）。
c. Skip ahead to verse 12. What does James say about the one who endures trials? Why?
c. 請跳到第12節。雅各伯對有關忍受試探的人說了甚麼？為什麼呢？
3. St. Peter wrote to the same audience shortly after James wrote his letter. Read 1 Peter 1:3-9. What does he say is our grounds for rejoicing in the midst of trials?
3.聖伯多祿在雅各伯寫了這信後不久，也寫信給同一批讀者。閱讀伯多祿前書1:3-9。他說什麼是我們在試煉中得以欣喜的理由？
The Source of Help: God's Wisdom (James 1:5-8)
救助之源：神的智慧（雅各伯書1:5-8）
4. a. We have already seen that trials, met with joy, strengthen faith. What additional source of help does James speak of here, and from whom does it come?
4 a. 我們已經看到試探，遇過喜樂，增強信心。雅各伯這裡說出有什麼額外的幫助來源，並從誰那裡得著？
b. What attitude is needed to receive this help, and why is this attitude so important? See 1 Corinthians 2:14 and Wisdom 1:1-4.
b. 需要用怎樣的態度來得到這種幫助，而這種態度，為什麼這麼重要呢？見格林多前書2:14和智慧篇1:1-4。
5. King Solomon asked for wisdom and got it—in spades! Given the chance to ask anything of the Lord, he requested "an understanding mind to govern thy people, that  may discern between good and evil" (1 Kings 3:9). As a result, God gave him wisdom beyond measure and without equal in his day. Like James, he put together a compendium of wisdom: the book of Proverbs. Read Proverbs 2:1-5.
James speaks in verse 5 of the value of asking God for wisdom. What also is needed, according to Solomon?

5. 撒羅滿王要求得到智慧-他得到的是豐盛的智慧！鑑於他要求的是“一顆慧心，可統治你的百姓，判斷善惡”（列王紀上3:9）。因此，天主給了他無比智慧，他的智慧在當時無人能及。像雅各伯書，他把智慧概要放在一起的箴言書。讀箴言2:1-5。
雅各伯在第5節說祈求天主智慧的重要性。根據撒羅滿來說還需要什麼？
6. One practical way to seek wisdom is to read the Bible daily. Proverbs is divided into thirty-one chapters that can be read, one a day, over a month. Find the chapter corresponding to today's date and read it, praying that God will speak to you. What nugget of wisdom stands out? What is one way you can act on it?
6. 尋求智慧的一個切實可行的辦法是每天讀“聖經”。箴言分為31章，可以每天讀一章，只要一個月。以今天的日期找到對應的章節，並閱讀它，祈求天主和你說話。看有那一種金子般的智慧突顯出來？你又怎樣去實踐？
A Heavenly Perspective (James 1:9-10)
上天的觀點（雅各伯書1:9-10）
7. The nugget of wisdom offered in verses 9-10 encourages a balanced view of material prosperity, our own and others.' What heavenly perspective does James provide in these verses? (Look ahead to James 2:5 for help.)
7. 9-10節提供一個金石良言，鼓勵以平衡的觀點來看我們自己以及他人豐盛的物質。雅各伯在這些經文提供了什麼上天的觀點？ （看雅各伯2:5）。
Handling Trials and Temptations (James 1:12-15)
處理試驗和誘惑（雅各伯書1:12-15）
8. a. James returns to the benefits of standing strong in the face of trial and then looks at temptation. He uses the same Greek word, pierasmos, but a different shade of meaning is clear from the context: while trials come from without, temptations attack from within. What does James say about the source of temptation?
8. a 雅各伯返回到堅強面對考驗的好處，然後著眼於誘惑。他用同一個希臘字，pierasmos，但明確地，在文章中顯示不同的含義：考驗而不是來自外在，誘惑的攻擊來自自己。雅各伯說誘惑源自什麼？
b. Explain the progression from desire to death that is laid out inverses 14-15.
解釋從14-15展示慾望進展到死亡的佈局。

9. living Tradition: There is no escaping temptation; it is a part of every human's life as a result of the Fall. Read what Catechism No. 1264 has to say about the inclination toward sin that is called "concupiscence." What advice does it give for overcoming it?
9. 生活傳統：是無法避免誘惑的，這是每個人的生活的一部分，是人類墮落的結果。讀天主教教理第1264說，對罪的傾向，被稱為“私慾”。要克服它，到底有什麼建議？
10. Jesus set the gold standard for resisting temptation when he was tested by the Devil in the desert. Read Matthew 4:1-11. With what powerful weapon did he resist Satan?
10. 耶穌在沙漠被魔鬼試探中設定了抗拒誘惑的金科玉律。讀瑪竇福音4:1-11。他用什麼有力的武器來抵抗撒旦？
11. Sometimes it can feel as though temptations might overwhelm us. Read 1 Corinthians 10:13. What encouragement does it contain?
11. 有時我們感受到誘惑拑制。閱讀格林多前書10:13。它有什麼鼓勵的內容？
God's Provision: Every Perfect Gift (James 1:1618)
天主的供應：每一個完美的禮物（雅各伯書1:1618）
12. Read verses 16-18. In the context of what you have learned in this lesson, what difference does it make to know God as He is described here?
12 讀第16-18。你從這一課學習的內容中，看到所描述的天主有什麼不同呢？
